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Ons clubblad  "Us Hobby" verschijnt 4 keer per jaar. 
Wilt u adverteren in ons blad? Voor weinig geld brengen wij uw 
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In "Us Hobby" wordt u geïnformeerd over onze club en activiteiten. 
Veel meer info en foto's vindt u op onze website   www.pkvfrisia.nl 
Show informatie in vele facetten vindt u op  www.frieslandshow.nl  
Redactie Us Hobby / Kopij: Germ Durk de Vries / gddevries@hetnet.nl 
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Opgericht 23 maart 1929 
Internet/website:      www.pkvfrisia.nl    en     www.frieslandshow.nl 
______________________________________________  
Ereleden:  Jelle Terpstra     Dokkum 
   Henk Canrinus     Hallum 
   Sikke Damstra     Damwâld 
  
Leden van verdienste: Klaas Dijkstra     Zuidhorn 
   Fedde Jacobs     Ternaard 
 
 
Bestuur: 
voorzitter   Albert van der Ploeg   tel. 06-23837252 
   Ottemawei 7    voorzitter@pkvfrisia.nl 
   9067 DT  Readtsjerk 
 
secretaris  Germ Durk de Vries   tel.  06-21542179 
samenstelling Us Hobby       Pantsjewier 41    secretaris@pkvfrisia.nl 
   9073 HM  Marrum 
 
penningmeester  Sikke Damstra     tel. 06-45309136 
   Nijewei 3                  penningmeester@pkvfrisia.nl 
   9104 DK Damwâld                 
 
2e voorzitter  Tietsje de Bruin     tel. 06-43497930 
beheer materialen  Cantaart 36        
   9291 AK Kollum  
      
tentoonstell.secr.&  Arie Hagedoorn     tel. 06-23539953 
tentoonstell.penningm. Master de Grootstrjitte 4      tentoonstelling@pkvfrisia.nl 
en ringencommissaris 9104 HN Damwâld                ringen@pkvfrisia.nl 
                               
bestuurslid   Hugo Bruinsma                   
PR en Nieuwsbrief  Koekoeksblom 21    pr@pkvfrisia.nl  
   9104 HZ  Damwâld 
 
bestuurslid  Suzanne Veffer-Vlaming     tel.06-42922752 
   Bûtefjield 7  
   9269 TV Feanwâlden        
 
 
Tatoeëerder: 
 
Henk Canrinus, Wildlandseweg 1,  9074 LK   Hallum.  tel. 0518-431118 
________________________________________________________________              
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Voorwoord 
 
Na een mooie augustusmaand, die je de rest van de 
zomer doet vergeten rollen we nu de herfst weer in. De 
tijd gaat snel en gelukkig veranderen de omstandigheden met de tijd. Zo 
mogen we hoenders weer meenemen naar de tentoonstellingen onder 
restricties, maar het kan weer.  
Voor de hobbyhouders van schapen, maar ook voor de boeren die rundvee en 
schapen houden zijn het zware tijden door het blauwtongvirus. Tussen de 8% 
en 25% van de schapen laten het leven en ook koeien hebben er last van. 
Sommige dieren redden het niet, anderen verliezen hun kalf of worden niet 
drachtig en alle koeien geven minder melk. Het virus zit overal in de 
tussengastheer de Knut en is niet te bestrijden. Entingen helpen, maar niet 
voldoende.  
Wat er met de blauwtong gebeurd zie je eigenlijk ook met de vogelgriep. De 
natuurlijke populatie draagt het virus en het gaat niet weer weg. Het wordt 
hooguit minder virulent, dus minder ziekmakend. Eigenlijk zie je dat altijd 
met virussen. Een virus kan niet zonder gastheer leven en is er dus niet bij 
gebaat dat de gastheer sterft. We zien dat ook bij het Corona virus. Virussen 
komen en veranderen en dat zullen we zeker in onze hobby nog vaker 
meemaken. 
De Fryslân Ferbynt Dei op 22 juni op de boerderij van Suzanne Veffer thuis 
in het Bûtefjild onder Feanwâlden was een succes. Prachtig weer en veel 
mensen uit de omgeving kwamen een kijkje nemen. Met als afsluiting een 
heerlijke barbecue was de dag helemaal compleet, Voor volgend jaar denken 
we er over om dit te herhalen op een ander plek in onze regio om daar de 
mensen te bereiken met onze hobby. 
Intussen hebben we ons als PKV Frisia weer heel mooi laten zien op de 
Boerendag in Wâlterswâld op 27 juli. Het was ideaal weer en er was veel 
volk. Een prachtige promotie en veel aandacht van en voor de kinderen. Het 
Brommelsfestijn en ook de presentatie op de Sûkerij in Damwâld laten we dit 
jaar aan ons voorbij gaan omdat we daar weinig bereik hebben voor onze 
doelgroep en het aantal leden voor deze promotie activiteiten te laag is.  
Onze Jongdierendag op 7 september bij Wolters in Broeksterwâld was een 
succes. Veel vrijwilligers voor de organisatie, veel konijnen en ook het 
pluimvee was weer aanwezig, wat gelijk een andere sfeer gaf. Niet alle 
pluimveefokkers hebben dit jaar gefokt, maar het begin is er. Voor de cavia ’s 
hebben we eigenlijk nog wat meer fokkers nodig om dit op termijn 
volwaardig te kunnen houden. 
Op onze ledenvergadering van 27 september gaan we met het draaiboek van 
onze 62e Friesland Show aan de slag en zal de bestuurswisseling voor april 
2025 benoemd en voorbereid worden. 
Tot ziens op 27 september! 
     Albert van der Ploeg 
     Voorzitter 



 
 
 
  

De stemperiode voor Rabo ClubSupport 2024 gaat van start! 
  
Stemmen 
Met Rabo ClubSupport bepalen de leden van de Rabobank welke clubs en 
verenigingen een financieel steuntje in de rug krijgen. Leden van Drachten 
Noordoost Friesland brengen van 2 t/m 24 september via de Rabo App of 
Rabo Online Bankieren hun stem uit op de deelnemers die zij een warm hart 
toe dragen. Hoe meer stemmen er op jouw club uitgebracht worden, des te 
hoger de bijdrage die de club ontvangt. 
 
Wie kan stemmen??  
Leden van de Rabobank. 
Je moet dus een rekening bij de Rabobank hebben en het vinkje van lid 
aanzetten. 
(Lidmaatschap is gratis). Daarna kun je stemmen. 
 
De volledige deelnemerslijst vind je terug op de website van de 
RABOBANK. 
   
  
Leden kunnen stemmen tot en met 24 september! 
Daarna worden de stemmen geteld en is het (even) wachten op het behaalde 
resultaat. Tussen 1 en 11 oktober ontvang je van ons de cheque met de 
bijdrage voor jullie club. Op 11 oktober worden alle resultaten gepubliceerd 
op onze website. 
 
Wij doen natuurlijk ook weer mee. Je kan ons vinden onder de naam: PKV 
Frisia. 
Vorig jaar leverde ons dit 100 euro op. Hoe meer stemmen hoe hoger de 
cheque. 
 
Kleine moeite en levert onze vereniging geld op. GRAAG DOEN! 
 
Ook graag kenbaar maken aan je vrienden en bekenden. 
 
 

 
 



 
 
 
 
 

Vrienden van de Frieslandshow/ 
PKV Frisia Dokkum e.o. 
 
Broeksterwâld:  
 P.G. Wolters    

Damwâld 
 ALH-genetics 
 Broekema Pets & Co 
 Sikke Damstra 
 Johannes Scherjon 

Dokkum 
 Broekema – De Molen  
 Broekema’s  Fourage Centrum 
 Welkoop  

Drachten  
 Ufkes Greentec BV 

Metslawier 
 Kninepleats – familie Veenstra 

Readtsjerk  
 It Deel 

 

 
 
Vindt u het ook van belang dat wij de Frieslandshow blijven organiseren?  
U kunt ons steunen door ook vriend van de Frieslandshow te worden. 
Het bestuur geeft graag informatie wat de mogelijkheden zijn. 
 
 
 
 
 



Uitnodiging ledenvergadering 
 
Vrijdag 27 september 2024 
 
Plaats:          VSO De Wingerd 
         Nijewei 1, Damwâld  
 
Aanvang:     20.00 uur 
 
Agenda: 

1.        Opening. 
 
2.        Notulen vorige ledenvergadering op 22 maart 2024 
 
3.        Ingekomen stukken en mededelingen 
 
4..        Prijsuitreiking  Jongdierendag 2024 
 
5.        Bespreking draaiboek van de 61e Frieslandshow 
      

              Tijdens de vergadering zal het draaiboek van de Frieslandshow worden 
uitgereikt en besproken en in in gezamenlijk overleg de werkzaamheden 
en functies worden verdeeld. 

 Als u niet op de vergadering aanwezig kunt zijn, graag aangeven of u 
wel of niet  mee kunt helpen voor, tijdens en na de Frieslandshow. 

 Dit kunt u melden bij oonze tentoonstellingssecretarisArie Hagedoorn, 
tel. 06-23539953  of bij een van de andere bestuursleden. 

    
 6.   Bestuurswisseling april 2025 
 
              7.    Rondvraag 
   
 8.     Sluiting. 
             
De aanmeldingsformulieren voor de FRIESLANDSHOW  
kunnen ingeleverd worden bij tentoonstellingssecretaris Arie Hagedoorn.  
 
Het bestuur hoopt en verwacht u ook op deze ledenvergadering te mogen 
begroeten om er zo met elkaar voor te zorgen dat Frisia bloeit en om de 
komende 62ste Frieslandshow weer te laten slagen.  
Van harte  uitgenodigd. Komt allen! 
      Het bestuur 



Notulen Jaarvergadering/Ledenvergadering 
gehouden te Dokkum op 22 maart 2024  
  
Met kennisgeving afwezig:  
Ype Kroodsma, Henk Carinus,  fam. van der Meer, 
Ewout v/d Heuvel en Sieb Leegstra. 

 
1 Opening. 
Het is 20:00 geweest en dus beginnen we maar. Iedereen wordt van 
harte welkom geheten  door onze voorzitter Albert v/d Ploeg. 
Misschien had de agenda wat spannender gekund maar alles moet 
wel eventjes goed worden doorgenomen en besproken worden. 
Blijkbaar is onze missie, visie en strategie duidelijk genoeg en dit komt 
ook terug in onze statuten. In Regio Noord wordt er druk gesproken 
over de afschaf van de enting voor konijnen. De Sijtze Hansmashow 
is al achter de rug. Met 114 dieren in de kooien en in een hele mooie 
entourage. Misschien hadden er nog meer konijnen kunnen zitten? 
We hopen een mooi jaar tegemoet te gaan! 
2 Notulen. 
We hebben het nog even over tongblaar en blauwtong. Wat is het 
verschil? Komt er een entstof? Het ene wordt veroorzaakt door een 
vliegje, de knut. Jan Rietberg: Wytze en ik hebben veel aan de 
thuiskeuring gehad voor de kippen. Het verbaast ons dat er niet meer 
mensen zich hiervoor hebben opgegeven. Wij als bestuur ook, maar 
je moet hier wel de ruimte voor hebben en de juiste belichting. De 
vereniging zorgt voor de kooien, dus dat hoeft het probleem niet te 
zijn. Zijn er nog op- en aanmerkingen op de notulen? Nee. Tietsje 
wordt hier hartelijk voor bedankt. 
3 Ingekomen stukken en mededelingen. 
Germ Durk: Ewout v/d Heuvel heeft het lidmaatschap opgezegd i.v.m. 
ziekte in de familie. Ze zijn inmiddels ook verhuisd. Junior heeft ook 
geen interesse meer voor de hobby. 
Met het project “kuikentjes in de klas” gaat het heel goed. Wytze is 
heel blij met de aanlevering van eieren vanuit de club, want ja geen 
eieren is ook geen kuikentjes in de klas. De vraag aan Wytze is of hij 
een belevingsverhaal wil schrijven voor de volgende Hobby. Ja dat wil 
hij wel doen. Misschien ook een paar foto’s?  Wytze houdt via de mail 
contact met de juffen op school en Jan gaat zo nu en dan langs.Eigen 
belang, zegt Jan, want hij wil ze enten tegen de ziekte van Marek. 
Er zijn 18 presentaties geboekt voor het project “Dieren in de klas”. 
Arie en Jan hebben de laatste tijd vooral groep 1 en 2. De kleuters zijn 
dol enthousiast, maar ouders ook want die komen met beschuit met 
muisjes op school! Wie zou deze heren zo nu en dan kunnen 
ondersteunen met dit project?? 



4 Jaarverslag 2023. 
We nemen het verslag even door. Zijn er op- of aanmerkingen? Geen 
reactie uit de zaal.Tietsje wordt hartelijk bedankt voor het maken van 
dit verslag. 
5 Financieel verslag PKV Frisia 2023. 
We pakken het witte papier erbij en Sikke loodst ons door de 
financiën. Bij sponsors en giften. Dit bedrag is zo hoog mede door het 
project “dieren in de klas” en 2x een potje van Jelle Terpstra. 
Bij Frieslandshow entree en catalogus. De catalogus moest betaald 
worden en verder ben je afhankelijk wat de mensen willen geven.  
Bij Frieslandshow diversen. Dit bedrag komt door verkoop van spullen 
bij de deur. Bij materiaal en overige. Het hoge bedrag heeft te maken 
met de aanschaf van T-shirts. Bij lidmaatschap en verzekeringen. Dit 
bedrag heeft te maken met dat wij als vereniging lid zijn van de KLN, 
Noordshow, de Klyster en verschillende verzekeringen moeten 
betalen. Bij ringen. Dit loopt niet altijd per boekjaar dus verschilt het 
bedrag nog weleens. 
6 Verslag kascommissie. 
Jan Rietberg: Daan en ik konden niets vinden wat fout zat.  
Alles stond mooi op een rij en op nummer. Een mooi systeem.  
De kas is hierdoor goedgekeurd. 
7 Benoeming nieuw lid kascommissie.  
 Siebe de Graaf zal Jan vervangen om volgend jaar de kas te 
controleren. 
8 Financiële begroting PKV Frisia + 9 Voorstel contributieverhoging. 
Sikke neemt ons mee naar het groene blad. Al snel zien we dat in de 
laatste jaren de inkomsten van de entree en catalogus bij de 
Frieslandshow flink is gedaald. De vraag rijst: wel of geen entree op 
de Frieslandshow? Gaan we entree heffen als de kippen weer 
geshowd mogen worden? Is de binding met de mensen beter als we 
geen entree heffen? Er wordt wel een min van € 1000,- voorspeld 
voor komend jaar. We missen veel advertenties in de hobby en 
catalogus. Hoe zit het met de advertenties op de site? Die zitten in 
een totaalpakket. Moeten we ons richten op de hobbyhouder? 
Wat hebben wij ze te bieden? Kennis? Gezelligheid? Waarom word je 
lid van Frisia? Jan: Ik heb liever dat Frisia blijft bestaan, dan 4x de 
Hobby in het jaar. De Hobby maar weg of 1 a 2x minder in het jaar. 
Anne P: Contributie niet voor de kippenhouders, want ze hebben er 
niets aan. Arie: Dan moeten ze die € 7,50 voor de Frieslandshow niet 
betalen want die € 5,- euro is voor  de basisbehoeften van de club. 
Voorstel om de contributie te verhogen met € 5,- per 2025 wordt 
aangenomen met 13 voor, 2 tegen en 1 onthoud zich van stemmen. 
10 Wijziging/ aanpassing van de Statuten PKV Frisia Dokkum e.o.  
Jan heeft het kritisch doorgenomen en heeft een aantal punten voor  
ons. Punt 2 streepje 2. Dit hebben we toch niet? Nee maar wel ringen, 



tatoeages en rassen. Blad 3 nr. 6 wat staat daar nu precies?  Eerst 
moet een lid zijn schulden aflossen voordat hij lid mag worden van 
een andere vereniging of lid af mag worden. Blad 5 nr 2 Achter de zin 
moet nog een woord. Blad 7 Art. 12 nr 1. Lid 8 artikel 8 bestaat niet. 
Dit moet worden uitgezocht en aangepast. Zou het moeten verwijzen 
naar artikel 4?  Hugo: Artikel 3 punt ? Moeten we de jeugdleeftijd nu 
ook verhogen van 16 naar 18 jaar? Ja eigenlijk wel. We doen dit al bij 
de jongdierendag. De statuten worden door de vergadering 
unaniem goedgekeurd met aanpassing  van de veranderingen / 
beantwoording van de punten zoals hierboven is beschreven. 
11 Bestuursverkiezing. 
 Aftredend en herkiesbaar Arie Hagedoorn en Germ- Durk de Vries. 
 In 2022 was bestuurslid Hugo Bruinsma herkiesbaar en er is destijds 
verzuimd om Hugo in de ALV te herbenoemen. Alle drie de heren 
worden met applaus herkozen en mogen zich nog drie jaren inzetten 
voor deze mooie vereniging. Albert doet de oproep aan de leden, die 
eens willen meedraaien in het bestuur of eens willen meedenken die 
kunnen ons dan komen vergezellen op een bestuursvergadering.  
12 Activiteiten in 2024.  
De activiteiten voor de komende periode staan in de Hobby 1 2024.    
Zo nu en dan hebben we daarbij wel hulp nodig. Het bestuur kan het 
namelijk niet alleen doen. De hobby uitdragen zouden we allemaal 
moeten doen, ieder op zijn eigen manier. Met de stand op de streek-
markt van Dokkum staan is nog een wens.Vele mensen  kennen onze 
club niet terwijl we al zo’n 95 jaar bestaan.Er is werk aan de winkel! 
Een bbq met veel mensen is altijd gezellig en die dag naar Overijssel 
was ook prachtig. 
13 Rondvraag. 
 Henk: Kan er een Europese Klasse komen op de rammenshow? 
 Arie: Dat kan maar dan moeten er wel meer konijnen komen. 
  ..?..: Het enten van de konijnen is nu niet meer nodig? 
 Albert: Dit wordt in de volgende vergadering van Regio Noord beslist. 
 Anne: Als we wel gewoon een show houden met kippen. Wat gebeurt 
er dan?   Arie/Albert: Dan krijg je een boete van € 40.000,- Je moet de 
kippen opgeven bij de NVWA. Economisch delict. 
Fedde: Ik mis de mutaties in de Hobby. Dit wordt in de volgende Us 
Hobby recht gezet. 
14 Afsluiting. 
Albert sluit de vergadering om 22:19 uur met een ferme klap met de 
hamer op de tafel. 
De volgende ledenvergadering staat gepland op 27 september 2024. 
 
 
 
 



            Boerendag 2024 
 
 
 
 
 

Ook dit jaar was pkv 
Frisia aanwezig op de 
Boerendag te Driesum-
Wouterswoude en dat 
betekende dat we een 
drukke dag voor de boeg 
zouden hebben. De dag 
begon om acht uur!  
Suzanne stond met auto 
en promotiekar op het 
terrein en kreeg hulp bij 
de opbouw van Sikke, 
Wytze, Siep en van Jarno 
en zijn vader. De tent 
stond blijkbaar al snel, 
want toen ik en Angelina 
aankwamen moesten alleen de dieren nog in de kooien en nog wat 
worden opgeruimd. Vanaf 10:00 begon het echt druk te worden en 
waren we blij dat in de middag ook Metsje ons kwam helpen. 
Bovendien konden wij afwisselend dan even eten of een rondje 
over het terrein maken, want er is van alles te zien en te doen.  
Er werd weer volop geknuffeld, geaaid en natuurlijk gesproken 
over dieren, in onze tent. Volop verhalen over dieren die mensen 
thuis hebben of hebben gehad, over pake die vroeger ook konijnen 
of kippen fokte en showde, over hoe kan ik aan dat ras komen en 
hoe heet dat ras en natuurlijk horen we weer de bekende zin:  
Dat is zeker een Vlaamse Reus?! Uh nee een Groot Lotharinger! 
En dan heb je meteen een gesprek van een half uur. 
De uren vliegen voorbij en het is dan zo maar 16:00. Opruimtijd! 
Ook dit ging heel vlot, doordat er vele handen aanwezig waren. 
Deze dag is altijd een zeer geslaagde dag! Volgend jaar weer op 
naar de Boerendag! Tot slot wil ik de mensen bedanken die zijn 
komen helpen. Heel fijn! Dank je wel.  
 
Met vriendelijke groet, 
Tietsje. 



In Beeld:   PKV Frisia op de Boerendag 2024 

 
Suzanne geeft informatie in Frisia’s stand op de boerendag 
 

                  
        
 

  



Jongdierendag 2024,  de voorbereiding.  
 
Jongdierendag begint al op vrijdag. Voor de tt secretaris al 
veel vroeger natuurlijk maar de sjouwers en bouwers waren 
vrijdag om 9 uur present bij Daan in Aalsum.   
Wytze had een grote wagen meegenomen en met vereende krachten van 
Daan, Siebe, Wytze, Albert, GermDurk en Arie werden de kooien en al het 
nodige materiaal opgeladen. In  ruim een uur was dit gefixt.  
Na gedane arbeid had Margriet de koffie klaar en was het even gezellig 
nazitten en bijpraten. Een goed begin van jongdierendag.. 
Met dank aan Margriet en Daan voor de gastvrijheid. 
 
Vrijdagavond drukte van belang bij en in de loods van Wolters waar met een 
hele ploeg mensen de hal werd ingericht en klaar werd gemaakt voor 
ontvangst van bijna 185 dieren.  Ook hier ging het vlot en in 1 ½ uur was het 
meeste wel klaar.   De eerste ruim 30 dieren waarvan. 2/3 Japanners werden 
vrijdagavond al door Arie Mus in de kooien gezet.   
Alles klaar voor de keuring op zaterdag.  Frisia’s jongdierendag. 
 
Vanaf 8.15 uur inkooien.  Mooi vroeg maar ook belangrijk om op tijd te 
beginnen want voor de bijna 185 te keuren dieren hadden we  maar drie 
keurmeesters kunnen contracteren.  Gerrit Grooten en Cor Bregman voor de 
konijnen en cavia’s en  keurmeester E.J.van Es voor de hoenders en 
dwerghoenders. Arie heeft zijn uiterste best gedaan om een extra keurmeester 
te krijgen maar de één na de ander zegde af, ondanks dat ze wel op de lijst 
van beschikbare KM stonden.  De dieren waren ingeschreven en dan is het zo 
dat “as it net kin sa’t it moat dan moat it mar sa’t it kin”  Dit betekent vroeg, 
om 9 uur. starten en (veel) meer dieren per keurmeester af te handelen dan 
normaal op een jongdierendag gebruikelijk is. Gelukkig liep alles naar wens 
en waren we met elkaar maar een drie kwartier later klaar met de keuring dan 
in andere jaren.  
      Germ Durk 
 

 
Jongdierendag 2024  De keuring is begonnen… 



.Jongdierendag P.K.V.Frisia  
7 september 2024 bij Wolters Broeksterwâld 
 

 
 
We mogen weer….. 

Eindelijk! Kippen op een 
tentoonstelling/show te beginnen op 
Jongdierendag van pkv Frisia, in het 
eerste weekend na de openstelling op 
1 september. Wel zijn er restricties, 
dat wil zeggen het mag niet overal in 
Nederland en dat geldt ook voor de 
liefhebbers, die in de gebieden 
wonen, waar nog steeds een 
verzamelverbod gehandhaafd blijft, zij 
mogen niet showen en kunnen niet 
inzenden. 

Naast het bovenstaande gelden er speciale regels voor de shows, JD 
dagen, fokkersdagen. Geen watervogels naast de 
hoenders/dwerghoenders. Watervogels los van de andere diersoorten 
kan in principe wel. Maximaal 30 inzenders in de groep 
hoenders/dwerghoenders. Nauwkeurige registratie en controle op 
adressen van inzenders, maar ook op adressen waar de dieren 
gehuisvest zijn. Die registratie houdt in, dat de inzendingen voorzien zijn 
van ringnummers. Geldig entingsbewijs, niet alleen voor de 
showorganisatie, maar feitelijk ook tijdens het vervoer. Als je staande 
gehouden wordt, moet je aan kunnen tonen, dat de hoenderachtigen, 
die je vervoerd geënt zijn. Feitelijk was dit officieel altijd al zo, maar nu 
maakt het kennelijk onderdeel uit van de mogelijke controle. 



Melding van alle vorm van hoenderverzameling 
is ook een verplichting. JDD en fokkersdagen 
werden veelal zonder die melding 
georganiseerd. Dat kan, mag nu niet meer. Maar 
daaruit vloeit voort, dat een veterinaire keuring 
ook voor deze evenementen om de hoek komt 
kijken. De controle, waar we wel rekening mee 
gehouden hebben, is er niet gekomen. We 
zitten dan ook op flinke afstand van die 
gebieden, waar niet verzameld mag worden 
(delen van de Veluwe en Noord-Limburg). 

JONGDIERENDAG……. met ……… GEKAKEL EN 
GEKRAAI…..    

Leven in de brouwerij …. Voor mij was 
de ervaring van de spreekwoordelijke 
kers op de taart het moment van in 
rust tijdens het lepelen van de soep op 
zo’n historische houten klapstoel 
buiten voor de ingang van de loods, 
kraaiende hanen en kakelende kippen. 
Sfeergeluid en uiteraard sfeerbeelden. 
Keren de tijden van weleer terug? Dit 
evenement is hopelijk een aanzet. 
Zeker 52 kippen is duidelijk beneden 
het aantal wat we op eerdere JDD 
hebben kunnen zien.  

Maar wat wil je ook, fokkers die niet gefokt hebben, want…… waar zou je 
het voor doen? Nou dat is duidelijk: voor JONGDIERENDAG op de eerste 
zaterdag in september en straks de FRIESLANDSHOW. En nou vurig 
hopen op een compleet tentoonstellingsseizoen, dat zal het fokken van 
de veren weer doen opbloeien. 

Organisatorisch was het niet optimaal op onze JDD. De dag zelf was 
prima, maar de aanloop….. KEURMEESTERS voor de haren (konijnen en 
cavia’s) een probleem van grote orde. Twee keurmeester waren al enige 
tijd (jaren) geleden vastgelegd maar de extra KM, die we gezien de 



aantallen nodig waren, was niet te contracteren! Het gevolg was, dat de 
keurmeesters keuringen kregen van boven de 60 dieren. Op zo’n JDD 
moet het met 40 nummers per KM ophouden. Nu was het aanpoten, er 
was minder tijd op de fokkers, die graag wat info wilden te woord te 
staan. Gerrit en Cor hebben zich uitstekend van hun taak gekweten, 
ondersteund door Renske, Ton en Anne wat de pen betreft en Henk en 
Germ Durk wat het draagwerk betreft. Voor de 52 
hoenders/dwerghoenders kreeg Bertus ondersteuning van Siep en Sita. 

Siebe en Piet en Sikke hebben het secretariaat ondersteund. Geweldig, 
oude tijden herleven. We kijken uit naar de 62e Frieslandshow!! 

Sikke en Siebe  



Vooruitzien naar de Frieslandshow 

Allereerst de constatering, dat we heel laat in oktober zitten, oktober? 
november is het feitelijk, keurdag donderdag 31 oktober showdagen 1 
en 2 november. Dit is het gevolg van de koppeling die we hebben met de 
herfstvakantie. Die vakantie is gewoon laat. Het gevolg is wel, dat shows 
in elkaar schuiven. Shows die altijd het eerste weekend van november 
gebruiken, krijgen nu als concurrent shows die de herfstvakantie 
benutten. 

We hopen, dat we hoenders kunnen exposeren, dat kan dan onder de 
aangescherpte regels, zoals in het voorgaande is beschreven. Zeker is 
ook, dat er geen watervogels zullen zijn. Die zullen we niet vragen in het 
vraagprogramma. We gaan weer voor een caviakeuring op zaterdag en 
hopen, dat de inschrijving zo groot is, dat we 2 keurmeesters kunnen 
gebruiken. 

Vooruitzien doen we ook door te kijken naar wat en hoeveel er gefokt 
wordt. Zo is het opmerkelijk, dat in de eerste twee maanden van het jaar 
weinig konijnen gefokt zijn en dus ook weinig getatoeëerd. Daar staat 
tegenover dat de maanden april en mei en juni volop kweekproducten 
heeft gegeven. Dit is niet een verschijnsel dat alleen bij onze vereniging 
optreedt, maar ook elders. We menen, dat we hierop moeten kunnen 
inspelen. C-dieren (geboren na 30 april) komen volgens de regels niet in 
aanmerking voor het Algemeen Kampioenschap van de show. Dat heeft 
tot gevolg, dat er een speciale C-klasse prijsschema gemaakt is. De HEP-
prijzen gaan aan neus van de C-klasse dieren voorbij, tenzij….. De 
organisatie daar iets op uit vindt. Die uitvinding is niet zo heel erg 
moeilijk. Als er veel C-klasse dieren ingeschreven worden kan er gewerkt 
worden met een prijzenschema als met de gewone klasse met een paar 
restricties: C-klasse dieren kunnen geen onderdeel uitmaken van een 
collectie, een kwartet, een viertal = 4  dieren van een ras, waarvan er 
tenminste 1 van het andere geslacht is. Maar het is goed mogelijk om 
HEP-prijzen te vergeven aan dieren in de C-klasse op de wijze als aan de 
gewone klasse. Mooiste groep 1 (kleur), groep 2 (tekening) enz. Steeds 
prijzen in verhouding tot het aantal deelnemende dieren. Algemeen 
Kampioen = mooiste van de show blijft voorbehouden aan de “gewone” 
klasse = oud & jong (zonder C-klasse). Dan kunnen we best een 4-tal 
introduceren, die we uitsluitend voor de C-klasse aanbieden en die we 



om verwarring te voorkomen fok-tal noemen. Dat is 4 dieren, ongeacht 
het ras, waar er tenminste 1 van het andere geslacht is. Dit betekent. Dat 
de fokker tenminste 4 C-dieren moet inschrijven, maar deze dieren 
hoeven niet van hetzelfde ras te zijn. Met zijn keuze zou de fokker zijn 
fokkersinzicht kunnen tonen. Een dier kan slecht deel uitmaken van 1 4-
tal/foktal. 

Of dit ook daadwerkelijk toegepast kan worden, is afhankelijk van de 
inschrijvingen. Opzet is en blijft een attractieve show, met een 
prijzenschema, dat recht doet aan de inschrijvingen en de verhoudingen 
tussen de diergroepen.        
     Frisia tt secretaris  
      

 
Siebe, Henk en Gosse  
 

 
Keurmeester van Es bezig met de beoordeling van de hoenders 



 De mooiste dieren van Frisia’s  
   jongdierendag 2024 

 
Femke Veffer 
ontvangt een 
beker van Arie 
voor haar US 
Teddy cavia 
zwart wit bonte 
beer genaamd 
Sebas die zij als 
jeugdlid showde. 
ZG 93 pnt.  
Gefeliciteerd 
Femke! 



 
 
 
 
 

Nog een jeudlid van 
Frisia kwam in de 
prijzen: Wytze Postma 
showde een jonge New 
Hampshire kriel haan. 
(kooi 138). Ook voor 
Wytze een fraaie beker 
voor zijn prachtige 
jonge haan. Dit dier 
scoorde ZG 95 pnt.  
Van harte gefeliciteerd 
Wytze! 
 

 
Ook de andere winnaars van de ereprijzen gefeliciteerd! 
De volledige catalogus met alle predicaten vindt u op de volgende 
pagina’s. Straks op naar de 62ste Frieslandshow.  
We hopen dat we daar veel fokkers met hun dieren mogen treffen. 
Van harte aanbevolen.. 
     Germ Durk 



 



 



 

 



 



 

 
 
 



 
 



 
Het inschrijfformulier 
Hoe vul je dat in? Het zou zo moeten gebeuren, dat 
bij de verwerking ervan zo efficiënt mogelijk gewerkt 
kan worden, dat betekent dat er weinig tijd verloren 
gaat en weinig fouten gemaakt worden. 

1) Rubriceren op ras 
2) Rubriceren op kleur 
3) Rubriceren op geslacht 

 

Uitleg: Er zijn nog 2 elementen die vooraf gaan aan bovenstaande 
onderdelen namelijk: Showgroep: Tentoonstellingsklasse, AOC, Vrije 
Klasse en Diergroep. Dit laatste is een belangrijk element voor de 
inschrijving op de Noordshow, waar gewerkt wordt met verschillende 
diergroepsecretarissen. Voor de Frieslandshow, waar alles in één hand is, 
geldt dit niet. M.a.w. op 1 inschrijfformulier zouden daar wel 2 
diergroepen verwerkt kunnen worden. 

Voor het verwerken van de gegevens van een inschrijfformulier is het van 
het grootste belang, dat de dieren van een ras zo gerubriceerd zijn dat het 
vlot verwerkt kan worden. Heb je bv kleurdwergen op je formulier, dan 
horen de dieren van bv groep kleur bij elkaar te staan en idem die van 
tekening enz. 

Dan het element kleur alle witten bij elkaar en binnen die kleur alle dieren 
van hetzelfde geslacht bij elkaar. De volgorde van de oornummers is 
onbelangrijk, dat element moet voor elk dier aangepast worden. 

Ik neem je mee met het invoeren van enkele dieren: 

Showgroep,  

diergroep 1= konijnen  – ras  – kleur  – geslacht  – merk  (konijn 
1) oké 

Na akkoord komt regel 2 automatisch in beeld = hetzelfde als regel 1, 
volgens het inschrijfformulier zijn alle elementen op het merk na 
hetzelfde. Mooi! Naar merk, dat aanpassen en konijn 2 is verwerkt. 
Konijn drie verschilt op 2 onderdelen van konijn 2, het is een zij en 



uiteraard een ander merk. Nu moeten 2 elementen in regel 3 aangepast 
worden, geslacht en merk. 

Wanneer we aanbeland zijn bij het tweede ras, dan moet ook het element 
ras aangepast worden. Rubriceren op volgorde van oornummers leidt tot 
veel onnodig werk en gevaar op fouten, omdat de tt-secretaris de neiging 
heeft binnen het inschrijfformulier te gaan schuiven. Voor elke 
inschrijving geldt de zekerheid het oornummer moet aangepast worden. In 
dat opzicht is elk dier uniek. 

De verwerking leidt tot een opmaak, waar de tentoonstellingssecretaris 
een keuze kan maken. De standaard opmaak. Die inhoudt alle dieren 
binnen een rasgroep en kleur en geslacht van een eigenaar worden bij 
elkaar geplaatst. De andere opmaak is de willekeurige, die leidt tot een 
onregelmatige rubricering van dieren van verschillende fokkers. Ben je 
als fokker de enige ras vertegenwoordiger, dan merk je van een 
willekeurige rubricering niets. 

De rubricering van de oornummers, maakt de computer. M.a.w. je wilt 
via je inschrijfformulier de volgorde van de rubriek beïnvloeden? Die 
illusie kun je vergeten. Theoretisch zou het kunnen, dan moeten de 
kooinummers handmatig worden toegekend. Het risico op fouten is dan 
groot. Daarnaast merk ik op, dat ik niet bezig ben als werkverschaffing. 
Kooinummeren via de computer duurt enkele tellen. Handmatig 
toekennen duurt enkele uren. 

De inzenders van hoenderachtigen hadden altijd wel de mogelijkheid de 
volgorde van hun dieren in de kooien te bepalen. Tot 1 september j.l. was 
er voor hen geen verplichting de ringnummers=merknummer aan te geven 
op het inschrijfformulier, dat is met de aangescherpte regelgeving omtrent 
het showen veranderd. Ook zij moeten het merk invullen. Of dat een 
blijvende maatregel is zal de toekomst leren. Duidelijk is, dat de KLN 
haar best zal doen om de afgesproken regels ook uit te voeren en te 
handhaven om de overheid geen handvat te geven om de zaak terug te 
draaien. 

         Frisia tt-secretaris 

 

 

 



Clubcompetitie gaat niet door 
 
Het is heel erg jammer maar het is zoals het is.  
Op 24 september j.l. kregen we een mailtje van 
Rinze Elverdink, secretaris van SVU Ureterp 
(Sport Veredelt Ureterp) dat er te weinig 
verenigingen zich hebben aangemeld om mee te 
doen aan de altijd sfeervolle traditionele 
clubcompetitie.  
Uiteraard heeft Frisia zich wel aangemeld. 
 
Elk jaar werden op onze jongdierendag  de dieren voor deze 
avondkeuring geselecteerd. En wat volgde was een altijd heel gezellige 
avond met waardevolle contacten met onze fokkersvrienden uit de 
Woudenstreek Heel erg spijtig dat dit nu niet door kan gaan! 
 
Misschien komt het mede door dat door de vogelgriep restricties er 
minder hoenders en dwerghoenders zijn gefokt en daardoor fokkers geen 
materiaal hadden om in te sturen. Dit zie je in de hele hobbyfokkerij. 
Nu we de hoenders weer mogen showen kunnen we het misschien 
volgend jaar toch weer oppakken. Maar dan wel met elkaar de schouders 
er onder! 
      Germ Durk 
 
 

Een foto uit het verleden: Clubcompetitie in hotel de Klok te Harkema 2021 
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